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Spørgsmål nr. S 483 fra medlem af Folketinget Rosa Lund (EL): 

”Mener ministeren, at Straffelovrådet er uhensigtsmæssigt eller 

overflødigt i relation til regeringens eller kommende regeringers 

fremtidige arbejde med straffelovgivning?”

Svar:

Nej. 

Jeg mener ikke, at Straffelovrådet er uhensigtsmæssigt eller overflødigt, og 

Straffelovrådet er ikke – og vil ikke blive – nedlagt. Jeg vil gerne under-

strege, at rådets arbejde er helt centralt, og at vi også fremover skal have 

Straffelovrådet som et vigtigt rådgivende organ. 

Derfor overvejer jeg lige nu sammen med mine embedsmænd, hvordan 

Straffelovrådets fremtidige sammensætning bedst modsvarer rådets opga-

ver. Rådet har altid været garant for den højeste strafferetlige ekspertise, og 

det skal det også være fremover. Men Straffelovrådet skal fremover også 

besidde andre fagligheder, der kan perspektivere behovet for et strafferetligt 

værn ud fra bredere samfundsmæssige overvejelser. 

Jeg kan i øvrigt henvise til Justitsministeriets pressemeddelelse af 6. februar 

2019, der vedlægges til orientering.
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